
Protokół Nr XLI/13
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 20 grudnia 2013 roku

Otwarcia XLI sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Pan Piotr Gwóźdź 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  o  godzinie  1000   w auli 

Karlińskiego Ośrodka Kultury przy ulicy Parkowej 1 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych,  zaproszonych  gości,  mieszkańców  Gminy  Karlino 

(listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności,  na  której  widnieje 

13 podpisów stwierdził prawomocność obrad, nieobecny jest Pan Leszek Gago, 

który dojedzie w trakcie sesji oraz Pani Angelika Maszkiewicz, która nie będzie 

obecna z powodów osobistych. 

Ad. 1b 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

radni  otrzymali  porządek  obrad  wraz  z  materiałami   na  dzisiejszą  sesje, 

stwierdził, że są propozycje zmian do porządku obrad i zaproponował zmianę 

brzmienia  pkt  5  porządku  obrad  i  przyjęcie  brzmienia  -  Sprawozdanie 

przewodniczących z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Karlinie za 

2013 rok oraz wprowadzić dwa projekty uchwał, na temat których dyskutowano 

na  posiedzeniach  komisji  i  zaproponował  jako  pkt  6ł)  projekt  uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela 

nieruchomości i jako pkt 6m) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Karlino.

Propozycja  zmiany  brzmienia  pkt  5 -  Sprawozdanie  przewodniczących 

z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Karlinie za 2013 rok została 

przyjęta w wyniku jednomyślnego głosowania. 



Propozycja  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  jako 

punkt  6ł)  zmieniającej  uchwałę w sprawie wzoru deklaracji  o  wysokości 

opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez 

właściciela  nieruchomości  została  przyjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania.

Propozycja  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  jako 

punkt  6m)  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminy 

Karlino została przyjęta w wyniku jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej.

2. Wolne wnioski i informacje.
3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Karlina  o  pracy  w  okresie 

międzysesyjnym.
5. Sprawozdanie przewodniczących z działalności stałych komisji Rady 

Miejskiej w Karlinie za II półrocze 2013 roku.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

1. uchwalenia  budżetu  Gminy 
Karlino na 2014 rok,

2. uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy  finansowej  Gminy 
Karlino na lata 2014 – 2025,

3. przyjęcie  planów  pracy 
Komisji  Rady  Miejskiej  na 
2014 rok,

4. przyjęcia  Miejsko–  Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  dla  Gminy 
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Karlino na rok 2014,
5. w  sprawie  przyjęcia 

preliminarza  kosztów 
realizacji Miejsko – Gminnego 
Programu  Przeciwdziałania 
Narkomanii  na  lata  2013  – 
2015, rok 2014,

6. zmian  w  budżecie  Gminy 
Karlino na 2013 rok,

7. zmiany  wieloletniej  prognozy 
finansowej  Gminy  Karlino  na 
lata 2013 – 2025,

8. zmieniająca  uchwałę  w 
sprawie  przyjęcia  Miejsko – 
Gminnego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  dla 
Gminy Karlino na rok 2013,

9. zbycia  nieruchomości  
położonej  na  terenie  miasta 
 Karlino  –  obręb  0005  w 
drodze przetargu,

10.zbycia  nieruchomości  
położonej  na  terenie  gminy 
Karlino  –  obręb  Zwartowo  w 
drodze przetargu,

11.regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie 
Gminy Karlino,

12.upoważnienia  do  załatwiania 
indywidualnych  spraw  z 
zakresu  administracji 
publicznej,

ł)  zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez 
właściciela nieruchomości,

13.zmieniającej  uchwałę  w 
sprawie  uchwalenia  Statutu 
Gminy Karlino.



7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania.
9. Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zgłoszone  na  poprzednich 

sesjach.
10.Zakończenie XLI sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XL sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część radnych 

otrzymała  kopie  elektroniczne.  Następnie  zapytał,  czy  są  uwagi  do  treści 

protokołu? 

Nie zostały wniesione.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  12  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych,  1  wstrzymał  się  od  głosu.  Protokół  Nr  XL z  sesji  Rady 

Miejskiej  odbytej  w  dniu  27  listopada  2013  roku  został  przyjęty 

w wyniku jawnego głosowania. 

Pan Bogdan Piłkowski wstrzymał się od głosu.

Ad. 2 

Pan Waldemar Grażyński Radny Rady Miejskiej w Karlinie podziękował za 

wykonanie boiska i piłkochwytów  dla dzieci przy ulicy Waryńskiego.  

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  przedstawił 

następujące  wystąpienie  cyt.  ,,Szanowni  Państwo  ukazał  się  kolejny  numer 

,,Wieści  Karlińskich”  w  których  Burmistrz  Karlina  chwali  się,  że  w  naszej 

gminie nie wzrosły podatki. Gdy są to dobre wiadomości dla mieszkańców, to 
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tradycyjnie  nie  podaje  się  czyja  to  zasługa.  W poprzednich  latach,  jak  były 

podwyżki podatków, wody i innych opłat lokalnych, to była zawsze informacja, 

że to radni podnieśli podatki, z tej informacji prasowej wynika jakby teraz była 

to zasługa Burmistrza. Szanowni Państwo musicie wiedzieć, że Pan Burmistrz 

tak jak w latach poprzednich kolejny raz chciał wam i nam podnieść podatki, ale 

to Radni Rady Miejskiej w Karlinie nie wyrazili na to zgody, glosując odrzucili 

propozycję  podwyżki  burmistrza.  Podatek  rolny  w  tym roku  został  również 

znacznie obniżony przez 11 radnych do 55zł, propozycja Burmistrza była, aby 

podatek  rolny  był  w  wysokości  ponad  69zł.  Tylko  4  radnych  nie  poparło 

propozycji członka komisji Rewizyjnej Pani Radnej Beaty Klepuszewskiej, byli 

to  Panowie  Gwóźdź,  Rusiecki,  Gago,  Mycio.  Niestety  Takich  informacji  to 

Państwo nie  przeczytacie  w ,,Wieściach  Karlińskich”  – tubie  propagandowej 

Burmistrza  i  Urzędu.  Za  to  ,,Wieściach  Karlińskich”  mamy  również  inną 

ciekawą  informację,  że  Regionalne  Centrum  Turystyczno  –  Sportowe  ma 

kosztować 16,6 miliona złotych, a w dokumentach – wniosku o dofinansowanie 

z RPO Burmistrz pisze, że koszt tej inwestycji to ponad 26 milionów złotych, 

Panie Miśko, która informacja jest prawdziwa? A może w końcu powie Pan nam 

wszystkim mieszkańcom ile będzie kosztować ta inwestycja 16,5, 26, a może 

ponad  30  milionów  złotych?  Moim  zdaniem  w  bardzo  dużym  stopniu  za 

opóźnienie  w oddaniu tej  inwestycji  do użytku oraz za zwiększenie kosztów 

odpowiada  Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina,  Burmistrz  który  swego 

czasu  przed  swoim  gabinetem  wywiesił  informację,  że  jak  hala  nie  będzie 

oddana do użytku w grudniu 2012 r. to poda się do dymisji. Szanowni Państwo 

dziś mamy najlepszy przykład jak można polegać na słowie Burmistrza. Panie 

Dyrektorze, będąc na początku grudnia w KOK słyszałem, że w auli odbywał 

się  uroczysty  apel,  czy  ta  uroczystość  była  związana  z  pierwszą  rocznicą 

podania się do dymisji Pana Burmistrza, do której niestety nie doszło? Panie 

Przewodniczący,  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  otrzymaliśmy  pismo 

adresowane  do  państwa  Kopynieckich,  którego  fragment  przytoczę: 



w załączeniu przesyłam dokumenty o które Państwo prosili, również te których 

nie  dostarczono  do  biura  Rady,  a  znajdowały  się  w  Urzędzie  Miejskim 

w  Karlinie,  Panie  Przewodniczący  czy  ci  Państwo  Kopynieccy  to  ,,święte 

krowy”,  że  do  nich  trafiają  wszystkie  dokumenty  z  urzędu,  a  niektóre  są 

ukrywane  przed  radnymi,  ponieważ  one  do  nas  (radnych)  nie  trafiły.  Od 

początku  naszej  kadencji,  ciągle  jest  kłopot  z  dokumentami  z  RWiK-u, 

a dotyczącymi taryf. W 2010 roku były to kłamstwa burmistrza w czasie sesji, 

do  roku  2012  nie  były  przekazywane,  a  w  roku  2012  dokumenty  były 

nieprzekazane w terminach przewidzianych prawem dla radnych. W tym roku 

okazuje się, że radni znowu nie mają pełnej informacji, bo część dokumentów 

przekazanych przez RWiK Białogard do Urzędu które mogą być pomocne do 

podjęcia  uchwały,  dotyczące  taryf  zostały  ukryte  przez  radnymi  przez 

Burmistrza. Panie Przewodniczący w związku z tym, że w latach poprzednich 

również  dochodziło  do  ukrywania  dokumentów przed  radnymi,  dlatego  jako 

radny żądam pełnej dokumentacji jaka wpływa z RWiK-u do Urzędu Miejskiego 

w  Karlinie  w  latach  2010  –  2013  oraz  pełnej  korespondencji  z  sądem 

i  Państwem  Kopynieckimi.  Informuję  radnych,  że  o  fakcie  ukrywania 

dokumentów  przed  radnymi  powiadomię  nie  tylko  naszego  Wojewodę 

Zachodniopomorskiego  i  będzie  to  moja  kolejna  skarga  na  działalność 

Burmistrza. Szanowani Państwo, dzisiejsze swoje wystąpienie zakończę trochę 

optymistycznie,  po  dwóch  moich  wystąpieniach  na  sesji  październikowej 

i listopadowej w końcu mamy numery na budynku Policji i Straży Miejskiej, 

dwa  numery,  dwa  miesiące,  tempo  zawrotne.  I  kończąc  swoje  wystąpienie 

w  tym  punkcie  chciałbym  wręczyć  Panu  Burmistrzowi  prezent  świąteczny 

z okazji uruchomienia mikro turbin przy szkole w Karwinie tą małą i nie taką 

tanią mini turbinę wiatrową i spytać się Pana, kiedy to prawo w Polsce zostało 

dostosowane  do  tego  co  się  robi  w  Gminie  Karlino,  że  turbiny  już  mogą 

pracować, a może Panie Burmistrzu mamy następną samowolę.”. 
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Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie  poinformowała 

obecnych, że w środę odbyło się spotkanie jubileuszowe z okazji  X – Lecia 

funkcjonowania Stowarzyszenia Integracji Społecznej ,,Droga”  w Kowalkach, 

w  spotkaniu  wzięła  udział  grupa  radnych  i  w  imieniu  wszystkich  radnych 

zostały  wręczone  kwiaty.  Następnie  w  imieniu  mieszkańców  Lubiechowa 

zwróciła się z pytaniem, czy jest możliwość zorganizowania dojazdu do Karlina 

i z Karlina, chodzi przede wszystkim o kobiety dojeżdżające z małymi dziećmi 

na szczepienia i do lekarza. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie odniósł się do 

wypowiedzi  Pana  Piłkowskiego  i  stwierdził,  że  Pan  Piłkowski  mija  się 

z  prawdą,  być  może  osoby,  które  słuchają  po  raz  pierwszy  tej  wypowiedzi 

pomyślą, że jest to prawda, ale tak nie jest. Żadne dokumenty nie są nigdzie 

ukrywane,  po  drugie  dokumenty  o  których  mówił  Pan  Piłkowski  nie  są 

kierowane do Rady, tylko do Burmistrza i RWiK nie ma obowiązku złożenia ich 

do Biura Rady i taka odpowiedź została udzielona Państwu Kopynieckim, po 

trzecie  prowadzona  korespondencja  była  do  wglądu,  a  dokumenty  są  i  jeśli 

byłyby  jakieś  pytania  można  się  zwrócić  i  takie  dokumenty  zostaną 

udostępnione.  Pismo do Państwa Kopynieckich w sprawie taryf  na 2014 rok 

zostało wysłane w formie zaakceptowanej przez Radę na wspólnym posiedzeniu 

Komisji,  niemniej jednak Ci Państwo ponownie zwrócili  się o kopię wnioski 

w  sprawie  zatwierdzenia  planu  o  modernizację  sieci  wodociągowo  – 

kanalizacyjnych w Gminie Karlino, sam plan modernizacji był częścią wniosku 

taryfowego jako załącznik Nr 4 i został on załączony do udzielonej odpowiedzi. 

Następnie przedstawił radnym propozycję odpowiedzi jaka zostanie udzielona 

Państwu Kopynieckim, dodał, że dosłany zostanie również porządek obrad sesji, 

który nie został załączony wcześniej. Drugi e – mail był skierowany stricte do 

Komisji Rewizyjnej i uważa, że odpowiedź zostanie udzielona przez Komisję. 



Pan Bogdan Piłkowski  podkreślił,  że  nie zarzucał  Przewodniczącemu braku 

dokumentów,  tylko  to  była  informacja,  iż  dokumenty  które  przychodziły 

z  RWiK-u  nie  zostały  w  komplecie  przekazane  radnym  przez  Burmistrza, 

pomimo, że o nie proszono.        

Radni  w  wyniku  większościowego  głosowania  (11  radnych)  poparli 

propozycję  przesłania  odpowiedzi  do  Państwa  Kopynieckich  w  formie 

przedstawionej przez Przewodniczącego Rady.  

             

Ad. 3 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że nie będzie odnosił 

się do wypowiedzi Pana Piłkowskiego, szczególnie jeśli chodzi o halę. Kiedy 

hala zostanie zakończona i  rozliczona i  będą znane wszystkie fakty i  koszty, 

zostanie przekazana informacja, jaki był naprawdę jej koszt. Stwierdził też, że 

prawo w Polsce się nie zmieniło i nadal Gmina nie może prowadzić produkcji 

energii  elektrycznej  i  wystawiać  za  to  faktur,  a  turbiny  się  kręcą,  ponieważ 

produkują na potrzeby instalacji elektrycznej, która jest w szkole. Temat dowozu 

do  Lubiechowa  wraca  po  raz  kolejny,  już  była  przeprowadzana  ankieta   i 

wprowadzana kursy, ale tylko pojedyncze osoby korzystały z tych dojazdów. 

Sytuacje o których mówi Pani Tomczyk są bardzo nieregularne i sporadyczne. 

Nawet jeśli zostanie ogłoszony przetarg na te kursy, ten autobus będzie jeździł 

pusty  lub  prawie  pusty,  a  Gmina  będzie  ponosić  z  tego  tytułu  duże  koszty. 

W takich wypadkach przydałaby się pomoc sąsiedzka.  

Radny Rady Miejskiej Pan Bogdan Piłkowski  stwierdził,  że pamięta kiedy 

w Białogardzie otwierano nowe markety organizowany był transport z Tychowa 

i byli  przywożeni mieszkańcy na zakupy, czy jest możliwość zorganizowania 

takiego transportu dla mieszkańców w godzinach jak pracuje Urząd i na zakupy 
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z terenów wiejskich do marketów.  

Ad. 4

Pan  Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina  stwierdził,  że  są  na  sali  obecne 

Mistrzynie Świata Paulina Jakubczyk i Elżbieta Wójcik oraz jeden z najlepszych 

trenerów Mistrzostw Świata  Pan  Tomasz  Różański  którym zostały  wręczone 

nagrody. Poinformował, że także, w Klubie zapaśniczym są osiągnięcia, jeden 

z zawodników zdobył brązowy medal Mistrzostw Polski. Następnie  przedstawił 

informację  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia  27  listopada  do 

19 grudnia br. (informacja załączona do protokołu). Poinformował obecnych, że 

został uroczyście odebrany zbiornik retencyjny w Osówku, który zabezpiecza 

ogromne tereny przed zalewaniem, trzy miasta Białogard, Karlino i Kołobrzeg, 

a jego funkcjonowanie już jest widoczne w okresach wezbrań. Nie jest to jednak 

w wystarczającym stopniu  zadowalająca  w przypadku  Karlina,  dlatego  jakiś 

czas  temu  wystąpiono  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  o  dodatkowe 

zabezpieczenie  przeciwpowodziowe,  chodzi  głównie  o  rzekę  Radew,  która 

wpływa do Parsęty. Wszystko wskazuje na to, że budowane będą dwa zbiorniki 

retencyjne, jeden na starorzeczu Parsęty, czyli w okolicach cmentarza i progu 

wodnego  o  powierzchni  około  20  ha,  a  drugi  na  Radwi  powyżej  mostu 

Kolejowego, pod wodą stałą powinno być około 40 ha, w przypadku wezbrań 

czy zagrożenia powodziowego będzie mogło być zalane około 200 ha, a ma to 

być  finansowane  z  funduszy  unijnych.  Odbyły  się  dwa  spotkania,  jedno 

w  Biurze  Związku  z  władzami  Stowarzyszenia  Euroregionu  Pomerania  po 

stronie niemieckiej z Dyrektorem Biura tego Stowarzyszenia na temat Centrum 

Energii Odnawialnych po stronie niemieckiej i jedno miejsce po stronie polskiej 

finansowane  z  Interregu,  Karlino  zostało  zgłoszone,  aby  Centrum  Energii 

Odnawialnych  stało  się  częścią  większej  całości.  Reakcja  Niemców  po 



obejrzeniu  prezentacji  była  pozytywna,  a  w  najbliższym  czasie  odbędą  się 

kolejne spotkania również z Marszałkiem i ze stroną niemiecką na ten temat, 

pracują  nad  tym  także  komisje  sejmikowe  Sejmiku  Zachodniopomorskiego. 

Kolejne  odbyte  spotkanie  w  firmie  General  Electric,  jest  to  firma  branży 

energetycznej  o  zasięgu  światowym,  tego  rodzaju  firmy  są  zainteresowane 

bardzo mocno udziałem w tym przedsięwzięciu,  czyli  pokazywaniem swoich 

technologii i tego czym się zajmują, również w zakresie energii odnawialnych 

i  są  zainteresowane  udziałem  w  tym  projekcie,  są  deklaracje  współpracy 

w tworzeniu tego projektu, a później funkcjonowaniu. Podkreślił także opinie, 

że nie znaczy,  iż  jak jest małe miasto to nie można tego zrealizować,  wręcz 

przeciwnie, może uda się to sprawniej przeprowadzić niż w dużych miastach. 

Pani  Beata  Stelmach,  szef  tej  firmy stwierdziła  cyt.  ,,jestem przekonana,  że 

przygotowanie tego typu Centrum Edukacyjno – Informacyjnego na Pomorzu, 

w  bezpośrednim  sąsiedztwie  historycznego  złoża  ropy  naftowej  oraz 

nowoczesnych farm wiatrowych i stworzenie ośrodka propagującego wiedzę  na 

temat  najnowocześniejszych  technologii  geologicznych,  wydobywczych 

i energetycznych jest bardzo ważną i ciekawą inicjatywą. W skali kraju brak jest 

tak  ambitnego  projektu,  który  byłby  nastawiony  na  szerzenie  wiedzy  na 

powyższe tematy i który mógłby służyć jako stała baza dla cyklicznych spotkań 

środowisk  naukowych,  opiniotwórczych,  ale  też  młodzieży,  czy  organizacji 

konferencji,  szkoleń,  debat  na  temat  poszukiwań  surowców  i  technologii 

energetycznych,  jak  też  ochrony  środowiska.  Gorąco  popieram  inicjatywę 

budowy Centrum Nauki i Techniki ENERGIA , jako General Electric jesteśmy 

gotowi  służyć  wsparciem  merytorycznym  w  zakresie  który  odnosi  się  do 

specyfiki  rynku  i  sektorów  na  których  działa  nasza  firma.  Służę  także 

gotowością w propagowaniu Państwa inicjatywy w środowisku firm i instytucji 

związanych  z  tematyką  Centrum”.  Zauważył,  że  orkan  „Ksawery”  nie 

przeszkodził w uroczystym otwarciu świetlicy w Syrkowicach. 13 grudnia była 

kolejna  rocznica  wprowadzenia  stanu  wojennego,  uroczystość  została 
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przygotowana przez Pana  Daniela  Wach Dyrektora  Zespołu Szkół  oraz  Pana 

Zbigniewa  Pawlika  oraz  młodzieży,  obecna  była  Senator  Anna Sztark,  która 

brała  aktywny udział  w wydarzenia  z  13 grudnia  1981 roku,  była  to  ważna 

edukacyjnie  dla  młodzieży,  bardzo  dobrze  przygotowana  i  przeprowadzona 

rocznica  tych  wydarzeń.  Podkreślił  bardzo  ważną  i  potrzebną  obecność 

Stowarzyszenia  Integracji  Społecznej  ,,Droga”,  to  co  robią  osoby  tam 

zatrudnione  jest  godne  podziwu,  uznania  i  wymagające  wsparcia,  które  już 

otrzymują  od  Gminy  i  będą  otrzymywać  w  dalszym  ciągu.  Jako  Związek 

podpisana została  umowa na dostawy komputerów do placówek publicznych 

i co bardzo ważne komputery, drukarki, jakikolwiek inny sprzęt oraz dostęp do 

Internetu  przez  dwadzieścia  siedem miesięcy  jest  za  darmo, jest  to  w 100% 

finansowane  z  funduszy  unijnych.  Trzydzieści  trzy  rodziny,  które  spełniają 

kryterium  dochodowe  wynikające  z  ustawy  o  pomocy  społecznej,  126 

komputerów do szkół gminnych, bibliotek i świetlic zostanie w ciągu dwóch 

miesięcy zostanie przekazane. W dniu dzisiejszym o godzinie 15-tej  zostanie 

podpisana umowa z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,  przyjedzie  Pan 

Marszałek Jakubowski, zostanie podpisana umowa na dostawę pojemników do 

selektywnej zbiórki odpadów 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Dyrektor  Regionu  Karlino  Stowarzyszenia  SOS 

Wioski Dziecięcej w Polsce  poinformował obecnych, że 6 grudnia 2013 roku 

w Koszalinie udało się dopiąć uroczystość otwarcia budynku dla Młodzieżowej 

Wspólnoty  Mieszkaniowej,  nowy  budynek  wybudowany  od  podstaw, 

czternaście osób będzie mogło tam mieszkać. Placówka by nie powstała gdyby 

nie  dobra  współpraca ludzi  i  chęć pomocy władz Koszalina,  wsparcie  władz 

Karlina,  sponsor  firma  duńska  Velux,  która  na  zbudowanie  tej  placówki 

przeznaczyła  ponad  1 600 000,00zł.  Teraz  jest  już  zgoda  na  nowe  miejsce, 

władze Koszalina  ogłosiły  konkurs  i  od nowego roku rusza nowa placówka. 

Następnie  podziękował  wszystkim  którzy  pomogli  i  podkreślił,  że  dla 



Stowarzyszenia jest to bardzo ważny czas.    

Ad. 5

Pan  Waldemar  Grażyński  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji 

Mieszkaniowej, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  komisji  za  2013  rok  (załączono  do 

protokołu). 

Pani  Grażyna  Tomczyk Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  przedstawiła 

sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok (załączono do protokołu). 

Pani  Bożena  Nadziejko  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu,  Zdrowia, 

Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty  przedstawiła sprawozdanie z działalności 

komisji za 2013 rok (załączono do protokołu). 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  zwrócił się 

z pytaniem do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, że była przeprowadzona, 

być  może  nadal  trwa  kontrola  Regionalnego  Centrum  Turystyki  i  Sportu 

w Karlinie, czy ukaże się jakiś protokół i czy jest przewidziana jakaś data?

Pani Grażyna Tomczyk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odpowiedziała, 

że zakończenie zaplanowano na rok przyszły i w lutym zostanie przedstawiony 

protokół. 

Pan Bogdan Piłkowski poprosił o uzupełnienie sprawozdania o informację ile 

było posiedzeń Komisji Rewizyjnej. Co do pytania o protokół, często jest tak, że 

dokumenty o które prosi komisja są dawane częściowe, niepełne, trzeba się o to 

upominać i trwa to bardzo długo, to też jest powód opóźnienia prac komisji.

Pan  Piotr  Gwóźdź  powiedział,  że  minął  punkt  informacyjny,  a  jeden 
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z  mieszkańców  Powiatu  chciałby  zabrać  głos,  dlatego  przed  ogłoszeniem 

przerwy udzielił głosu Panu Jonko w sprawie, która dotyczy całego Powiatu.

Pan Szczepan Jonko mieszkaniec Białogardu  powiedział, że na poprzedniej 

sesji  na której  obecni  byli  Wicestarosta  i  Dyrektor  Szpitala  wprowadzili  oni 

mieszkańców Karlina w błąd. Referendum zostało zgłoszone w sposób legalny, 

zostało  złożone  przez  partię,  ale  sprawa nie  dotyczy  polityki,  tylko  szpitala. 

Obecnie są zbierane podpisy. 20 listopada br. odbyło się posiedzenie Komisji 

Zdrowia  przy  sejmie  na  którą  zaproszony  został  człowiek  w  Polsce 

odpowiedzialny za komercjalizację szpitali, czyli Pan Sławomir Neumann, który 

na pytania członków komisji powiedział cyt. ,,jeżeli ktoś się z tym nie zgadza, 

a także samorząd z przekształcaniem szpitali ma prawo skorzystać, istotą jest, że 

samorządy dziś mają poczucie odpowiedzialności za swoje szpitale i nie mają 

obowiązku  ich  przekształcać,  mogą  utrzymywać  SP ZOZ-y  nawet  jeśli  jest 

deficytowy, przynosi wynik ujemny co roku i będą do niego dopłacać, to jest 

wybór polityczny, ale jako, że są właścicielami, nic nam do tego, ani rządowi, 

ani ministerstwu, ani sejmowi. Nie jest tak, że są jakieś względy ideologiczne do 

przekształceń i prywatyzacji.” Sprawa dotyczy tego, że Pani Prezydent Miasta 

Warszawy  Hanna  Gronkiewicz  –  Walc  ustawę  o  komercjalizacji  szpitali 

skierowała  do  Trybunału  Konstytucyjnego.  Komercjalizacja  nie  jest  niczym 

strasznym,  ale  czy  ktoś  zapytał  samorząd  Karliński,  sołtysów,  Radę Miejską 

w Karlinie, Burmistrza Karlina czy chcą mieć szpital komercyjny, nikt się w tej 

sprawie nie zwrócił. Mieszkańcy Białogardu proponują wypowiedzenie się w tej 

sprawie, nie jest znany wynik referendum, skoro strona rządowa stwierdza, że 

nie  ma  takiego  obowiązku,  a  władze  Powiatu  twierdzą,  że  nie  mają  innego 

wyjścia. Należy zebrać 3 780 podpisów, żeby mogło się odbyć referendum, po 

zebraniu  podpisów rozpocznie  się  kampania i  dyskusja  jaki  rozwiązanie  jest 

właściwe. Nie jest prawdą to co powiedział Starosta na sesji, że rozstrzygnięcie 

referendum lokalnego  nie  jest  wiążące  dla  organu  stanowiącego.  Gdyby  się 



odbyło  referendum  i  odpowiednia  część  mieszkańców  uczestniczyła 

w referendum i zagłosowała za odpowiedzią tak lub nie, to ta odpowiedź jest dla 

władzy Powiatu wiążąca, a uchwała Rady Powiatu traci moc. Zarzuca się, że 

będzie  to  kosztowało,  według  szacunków  koszt  oscyluje  w  granicach 

40 000,00zł.  Samo  głosowanie  o  czymś  mówi,  ponieważ  dziesięciu  radnych 

było za komercjalizacją, siedmiu było przeciw, co oznacza, że decyzja nie jest 

jednoznaczna. Chodzi o danie sobie szansy do wypowiedzi na ten temat.

Pan Piotr Gwóźdź zgłosił wniosek formalny o zarządzenie piętnastominutowej 

przerwy w obradach. 

W głosowaniu  wzięło  udział  13  radnych,  którzy  poprali  wniosek  zgłoszony 

przez Przewodniczącego Rady 

Ad. 6a

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Karlino na 2014 rok.

Komisja Rewizyjna proponuje zmiany w ustaleniu wysokości dotacji na zabytki 

dla  właściciela  pałacu  w  Lubiechowie  i  przyznanie  20 000,00zł  oraz  dla 

właściciela Wyspy Biskupiej i przyznanie 10 000,00zł, Komisja Mieszkaniowa 

proponuje wykreślenie tych pozycji  i  przeznaczenie tych środków na remont 

jednej  alejki  na  cmentarzu  komunalnym  w  Karlinie,  a  Komisja  Budżetu 

proponuje  zmiany  w wysokości  dotacji  na  zabytki  dla  właściciela  pałacu 

w Lubiechowie i przyznanie 20 000,00zł oraz dla właściciela Wyspy Biskupiej 

i przyznanie 10 000,00zł, pozostałe środki w wysokości 70 000,00zł proponuje 

przeznaczyć na remont na cmentarzu komunalnym w Karlinie. 

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Gminy  Karlino  przedstawiła  zapisy 
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w uchwale w sprawie uchwalenia budżetu na 2014 rok już po autopoprawce 

Burmistrza po uwzględnieniu podjętych uchwał podatkowych. Poinformowała 

również że jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej zarówno do 

projektu budżetu, jak też wieloletniej prognozy finansowej.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  stwierdził, że budżet na 2014 rok 

jest  dość  trudny  do  realizacji  jak  jest  również  w  innych  gminach,  są  duże 

dysproporcje  jeśli  chodzi  o  oświatę,  gmina  otrzymuje  niespełna  siedem 

milionów  subwencji,  a  wydawane  jest  ponad  jedenaście  milionów,  mówiąc 

oświata  myśli  się  nie  tylko  o  szkołach,  jest  to  również  Zespół  Szkół, 

Gimnazjum, przedszkole,  żłobek,  administrowanie  tymi zasobami,  dowożenie 

uczniów do szkół,  Małe  Przedszkola,  itd.  Jest  to  działanie  świadome już  na 

poziomie przedszkolnym, nie planuje się likwidacji żadnej szkoły. Podkreślił, że 

udało się  nie  podnieść podatków i  nigdy nie  twierdził,  że  przez  Burmistrza, 

tylko przez Radę,  która  zawsze podejmuje najważniejsze decyzje  w Gminie. 

Obniżona dla mieszkańców została cena za wodę i za ścieki, uchwała o karcie 

rodziny również  spowoduje  obniżkę kosztów bieżących,  ale  z  drugiej  strony 

udaje  się  dzięki  środkom  unijnym  i  zewnętrznym  utrzymać  bardzo  wysoki 

poziom inwestycji,  które  poprawiają  jakość  życia,  bo  dwadzieścia  milionów 

wydatków majątkowych w projekcie budżetu oznacza, że co trzecia złotówka 

przeznaczona  jest  na  inwestycje.  W  gminach  sąsiednich,  przy  podobnych 

kwotach  dochodów  i  wydatków  budżetu  jest  tylko  dwa  miliony  wydatków 

majątkowych.  Jeśli  chodzi  o  wniosek  Pani  Korzeniowskiej  przypomniał,  że 

w kwocie 2 500 000,00zł to są głównie dotacje,  nie środki z budżetu Gminy 

i tak jak wcześniej mówił umowa nie zostanie podpisana, do momentu do kiedy 

nie  będzie  promesy  i  przyrzeczenia  tych  pieniędzy,  ale  jeśli  ta  inwestycja 

zostanie przesunięta na rok następny, to Gmina zostanie odcięta od możliwości 

skorzystania  z  dofinansowania  z  Programu LEMUR, który  będzie  ogłoszony 

przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska,  w  ramach  którego  trzysta 



milionów złotych przeznaczonych będzie  na zaprojektowanie  i  wybudowanie 

budynków energooszczędnych, z czego trzydzieści milionów to dofinansowanie 

na  dokumentację  techniczną,  a  pozostała  część  na  niskooprocentowane 

pożyczki, które mogą być w pewnej części umorzone.           

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie odnosząc się 

do  wypowiedzi  Pana  Burmistrza  mówiąc  o  fazie  projektowej  i  z  opisu 

inwestycji  na  2012  rok  z  wykonania  inwestycji  zapisano,  że  w  2013  roku 

w  budżecie  Gminy  zaplanowano  wydatki  na  poczet  prac  projektowych 

w  wysokości  3 000 000,00zł,  które  potrwają  dwa  lata,  otrzymano  promesę 

przekazania  dotacji  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 

i Gospodarki Wodnej, co się stało, że projekt nie został zrobiony oraz dlaczego 

zaplanowane środki  na  ten  cel  wzrosły  jeszcze  o  50%? Przyszły  rok  będzie 

rokiem wyborczym i jeśli ktoś inny zostanie wybrany na Burmistrza Karlina, 

a  umowa  już  zostanie  podpisana,  bo  jest  promesa  na  dofinansowanie 

i  w konsekwencji  będzie  umowa, bez środków na realizację  inwestycji,  stąd 

propozycja przesunięcia terminu jej realizacji, do momentu wyjaśnienia sytuacji 

i wyboru Burmistrza.   

Pan Waldemar Miśko  powiedział,  że nie burmistrz będzie podejmował tego 

typu decyzje, bez względu na to kto nim będzie, tylko Rada. Jest przedłużenie 

promesy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska do 30 października 

2014 roku i  nie ma tu żadnego ryzyka,  umowa będzie mogła być podpisana 

dopiero, kiedy będą zagwarantowane środki na to przedsięwzięcie. Obecnie jest 

konstruowany Regionalny Program Operacyjny na lata  2014 – 2020 i  trwają 

zabiegi, aby ten projekt znalazł się na liście projektów najważniejszych dla tego 

Województwa finansowany z Interregu i Regionalnego Programu Operacyjnego. 

W  kontekście  zainteresowanych  firm  w  realizacji  pomysłu,  przesunięcie 

realizacji tego projektu, to jest wyraźny sygnał, że realizacji projektu nie będzie. 
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Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

pozostawienie  tego  zadania  inwestycyjnego,  to  byłoby  ,,kukułcze  jajo”  dla 

następnej  kadencji.  Pani  Nadziejko na poprzedniej  sesji  powiedziała,  że  jeśli 

zostanie przesunięte jakieś zadanie, nie oznacza to nic wielkiego. Nauczką jest 

również budowa hali,  inwestycja o dużo mniejszym zakresie,  a tak długo się 

ciągnie, przesuwane są terminy, dokonywane zmiany w dokumentacji, zmiana 

wykonawcy.  W  miesiącu  sierpniu  w  ,,Głosie  Koszalińskim”  ukazała  się 

informacja,  że  po  wakacjach  wspólnie  z  sołtysami  zostanie  przeanalizowana 

oferta zajęć we wszystkich świetlicach i taki program, aby tętniły one życiem, 

czy takie spotkanie się odbyło? Zwracając się do Pani Danuty Butrym Dyrektora 

Karlińskiego  Ośrodka  Kultury  zapytał,  czy  w  budżecie  KOK  na  rok  2014 

przewidziane  są  pieniądze  na  zwiększenie  ilości  godzin  w  świetlicach? 

W Redlinie  w październiku Pan Burmistrz rozmawiał  z opiekunem świetlicy 

zatrudnionym na pełnym etacie i  wypytywał ją  o świetlice,  kiedy w Gminie 

Karlino świetlice będą czynne po czterdzieści godzin tygodniowo, opiekunowie 

byli zatrudnieni w pełnym wymiarze, brali udział w szkoleniach, żeby podnosić 

kwalifikacje.   

Pani  Danuta  Butrym  Dyrektor  Karlińskiego  Ośrodka  Kultury 

odpowiedziała, że wielokrotnie odbywały się spotkania z opiekunami świetlic 

wiejskich  i  sołtysami,  ale  na  dziś  nie  odpowie  w jakim terminie,  musiałaby 

sprawdzić,  ale  mogą  to  potwierdzić  obecni  na  sesji  sołtysi.  Takie  spotkania 

w tym roku odbywały się trzy razy i było pytanie, czy jest potrzeba zwiększenia 

godzin  zajęć  w świetlicach,  zgłosiły  się  dwie  opiekunki  świetlic  z  Karścina 

i Lubiechowa, wpłynęły podania i świetlice będą o cztery godziny miały więcej 

zajęć w tygodniu. Dodała, że świetlice wiejskie nie są przeznaczone tylko na 

zajęcia dla dzieci, mają z nich korzystać mieszkańcy, odbywają się tam różne 

spotkania, zebrania, czy dyskoteki. Nie są przeznaczone tylko dla dzieci.   



Pan  Bogdan  Piłkowski  przypomniał,  że  proponował,  aby  chór  Passionato 

organizował  w  świetlicach  swoje  zajęcia,  aby  Pan  Tomasz  Różański  mógł 

pojechać z  młodzieżą i  pokazać mistrzów jak walczą i  boksują.  Występował 

z wieloma inicjatywami, aby ze świetlicy korzystały nie tylko dzieci.   

Pani  Beata  Klepuszewska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  –  Sołtys 

Sołectwa Gościnko stwierdziła, że w miejscowościach w których znajdują się 

świetlice one tętnią życiem i korzystają z nich nie tylko dzieci, ale także osoby 

dorosłe, są organizowane różnego rodzaju imprezy dla mieszkańców i spełniają 

one  swoją  funkcję,  a  jeśli  ktoś  uważa,  że  potrzeba  jest  zwiększenia  liczby 

godzin,  to  zawsze  może  o  tym porozmawiać  i  na  pewno  będą  zwiększone, 

w  Gościnku  takiej  potrzeby  nie  ma.  Kiedy  odbywają  się  spotkania 

okolicznościowe typu choinka, nie trzeba dzieci namawiać, a jeśli ktoś chciałby 

zorganizować jakieś spotkanie, świetlica zostanie otwarta.   

Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że obecnie jest to etap 

kiedy  świetlice  należy  budować,  co  rok  oddawana  jest  jedna,  w każdej  jest 

wkład  własny,  każda  wieś  chciałaby  ją  mieć,  chociaż  czasami  nie  jest  to 

ekonomicznie uzasadnione, mieszkańcy chcieliby mieć miejsce w którym mogą 

się spotkać, zrobić zebranie wiejskie. W kolejce są następne miejscowości które 

również  chciałyby  mieć  swoją  świetlicę  i  znając  determinację  Burmistrza 

i  pracowników  Urzędu  należy  wierzyć,  że  to  się  uda,  wtedy  nie  mając  już 

potrzeby wniesienia swojego wkładu będą pieniądze, by liczbę godzin można 

było zwiększyć,  ale  nie  można robić  czegoś  na siłę  i  zmuszać do tego,  aby 

przychodził  na  osiem  godzin,  jeśli  w  ocenie  mieszkańców  nie  ma  takiej 

potrzeby.  Jeśli  chór  Passionato  chciałby  wystąpić,  to  by  się  zgłosił,  gdyby 

wówczas nie został dopuszczony, można byłoby o tym dyskutować. Nie można 

również  organizować  walk  bokserskich  na  sali  która  nie  jest  do  tego 

przystosowana, nikt nie ustawi tam ringu, ponieważ w niejednej się nawet nie 
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zmieści. Dziś wiadomo, że jest wiele wydatków, wszystko co zostanie chciałoby 

się  przeznaczyć  na inwestycję  na cmentarzu w Karlinie  i  na  tym należy  się 

skupić.  Jeśli  będzie  inicjatywa  mieszkańców  i  sołtys  zgłosi  potrzebę 

zwiększenia liczby godzin otwarcia świetlicy, a Burmistrz stwierdzi, że nie ma 

na to środków, to trzeba będzie ich poszukać wspólnie w budżecie.    

Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że nie ma sensu 

dalsze ciągnięcie dyskusji, ona do niczego nie doprowadzi i Gmina nadal będzie 

w  ogonie  za  gminami  ościennymi,  gdzie  mniej  wydaje  się  pieniędzy  na 

inwestycje, ale wydaje się dla ludzi, którzy mają pracę, etaty i z czego utrzymać 

rodziny.  

Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie  podkreślił,  że nie 

zgadza się z tym, że Gmina Karlino ,,jest w ogonie”, to co się robi w tej Gminie, 

działanie Stowarzyszenia, realizacja od trzech lat projektu Wsparcia Dziennego, 

kiedy wyjaśnia się na czym to polega, z jaką liczbą ludzi w największych wsiach 

popegerowskich, jeśli się mówi o ilości lokali – świetlic, to inni samorządowcy, 

dyrektorzy innych placówek w całym Zachodniopomorskim pytają, jak to jest 

robione, skąd są pieniądze. Stwierdził, że uważa, iż Gmina Karlino jest liderem 

i z tego by się cieszył i tym chwalił. 

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że docenia działalność Stowarzyszenia, ale 

to są tylko cztery świetlice, a w Gminie jest ich dużo więcej, ale jeśli nie ma 

takiej woli, to trudno.    

Pan Piotr Gwóźdź podkreślił, że nie chodzi o brak dobrej woli, ale o fakt, że 

nikt nie wnioskował o zwiększenie liczby godzin. 

Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo stwierdziła, że Zwartowo 

jest wioską niedużą, większość młodzieży wyjechała i przyjeżdża sezonowo, ale 



kiedy przyjechała młodzież piętnaście osób, jedna jako odpowiedzialna dostała 

klucz,  po  zakończonej  imprezie  sprawdzono  jaki  jest  stan,  a  w  dniu 

wczorajszym chociaż przyszło tylko dwoje dzieci,  wspólnie zrobiono szopkę. 

Świetlica jest wykorzystywana, jeśli jest tylko taka potrzeba. W Gościnku został 

zorganizowany  kurs  robienia  stroików  świątecznych  i  uczestniczyli  w  tych 

zajęciach  mieszkańcy  Zwartowa,  Garnków,  Gościnka,  chociaż  było  to  rano. 

Świetlice  otwierane  są  rano,  wieczorem,  czy  w  godzinach  w  jakich  jest  to 

wyznaczone.  Planowane  jest  zorganizowanie  Dnia  Babci  i  Dziadka,  może 

zabawę sylwestrową jeśli będą chętni.

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że bardzo dobrze, iż robi się coraz więcej 

na  świetlicach,  ale  nie  słyszał  również,  aby  jacyś  sołtysi  występowali 

z wnioskiem o postawienie turbin, czy mikroturbin.

Pani Żaneta Wandycz Sołtys Sołectwa Garnki stwierdziła, że ze wszystkimi 

sprawami  sołtysom  bliżej  do  Burmistrza  i  kierowników  referatów  niż  do 

radnego  i  mieszkańcy  wsi  ze  swoimi  problemami  zwracają  się  do  osób 

odpowiedzialnych.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że była zdziwiona oglądając sesję białogardzką, kiedy niektórzy radni mówili 

o długu, że Burmistrz zadłuża w tak katastroficznym tempie Miasto Białogard 

i tam zadłużenie wynosi 28%, a kiedy zaczęto chwalić Karlino że tak się bardzo 

dobrze rozwija, tyle się buduje, a w przypadku Gminy Karlino zadłużenie jest 

prawie 60% z wyłączeniami. W wydatkach dział 921, rozdział 92118, paragraf 

6050,  to  kwota  2 500 000,00zł  wycofać  z  inwestycji  pn.  Budowa  Centrum 

Nauki  i  Techniki  ENERGIA w  Karlinie,  a  100 000,00zł  z  budżetu  Gminy 

przeznaczyć na cmentarz,  a kwotę 2 400 000,00zł  bądź nadwyżkę budżetową 

zmniejszenie dochodów. 
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Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino stwierdziła, że to zadanie na 

kwotę  2 500 000,00zł  jest  finansowane  w  następujący  sposób:  100 000,00zł 

środków własnych  i  2 400 000,00zł  środków zewnętrznych.  Przy  tej  zmianie 

wydatki  inwestycyjne  zostaną  zmniejszone  na  2 500 000,00zł,  dochody 

zmniejszenie na 2 400 000,00zł środki z zewnątrz i zmniejszenie wydatków na 

100 000,00zł jako środki własne i przeznaczenie ich na cmentarz. Dodała, że 

kwota  2 400 000,00zł  to  nie  jest  nadwyżka,  oznacza  to,  że  nie  ma  tych 

dochodów. 

Pan  Piotr Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  na  posiedzeniach 

dyskutowano również o na temat środków z ,,AA” i jeśli chodzi o zmniejszenie 

kwoty na wydatki bezosobowe, należy taką poprawkę przyjąć także do budżetu. 

Następnie  zaproponował  pozostawienie  kwoty  na  wydatki  bezosobowe  na 

poziomie  2013  roku,  a  uzyskaną  nadwyżkę  która  wystąpi  według  planu 

przeznaczyć na rezerwę.    

Pani Krystyna Granat  wyjaśniła,  że kwota wynagrodzeń na poziomie 2013 

roku  wraz  z  pochodnymi  z  tego  tytułu  to  kwota  3 485,00zł  i  o  taką  kwotę 

zostaną zmniejszone wydatki i w tej wysokości zostanie utworzona rezerwa 

Pan Waldemar Grażyński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie 

zaproponował przeniesienie po 50 000,00zł, czyli łącznie kwotę 100 000,00zł ze 

środków przeznaczonych na dotacje dla zadania ,,Remont Zabytkowego Pałacu 

w  Lubiechowie”  oraz  ,,Remont  Zabytkowego  Zespołu  Pałacowego  Wyspa 

Biskupia”  na  zadanie  inwestycyjne  ,,Zagospodarowanie  terenu  Cmentarza 

Komunalnego” z przeznaczeniem na wykonanie alejek.

Pan  Piotr  Gwóźdź  także  zgłosił  propozycję  poprawki  i  zaproponował 

przeznaczenie kwoty 20 000,00zł na dotację dla zadania ,,Remont Zabytkowego 

Pałacu w Lubiechowie” oraz  10 000,00zł  na ,,Remont Zabytkowego Zespołu 



Pałacowego  Wyspa  Biskupia”,  a  nadwyżkę  w  wysokości  70 000,00zł 

przeznaczyć  na  zadanie  inwestycyjne  ,,Zagospodarowanie  Cmentarza 

Komunalnego”. 

Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  inne  wnioski,  Przewodniczący  Rady  Pan 

Gwóźdź zaproponował głosowanie nad nimi według kolejności zgłoszeń. 

Za przyjęciem poprawki zgłoszonej przez Panią Korzeniowską głosowało 

6  radnych,  7  było  przeciwnych,  1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku 

jawnego głosowania poprawka została odrzucona. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem.

Poprawka zgłoszona przez Pana Gwóźdź w sprawie zmniejszenia wydatków 

bezosobowych w wydatkach z funduszu ,,AA” została przyjęta w wyniku 

jednomyślnego głosowania.

Za przyjęciem poprawki zgłoszonej  przez Pana Grażyńskiego w sprawie 

przesunięcia środków w kwocie 100 000,00zł przeznaczonych na ,,Remont 

Zabytkowego Pałacu w Lubiechowie” oraz ,,Remont Zabytkowego Zespołu 

Pałacowego Wyspa Biskupia” na zadanie inwestycyjne ,,Zagospodarowanie 

Cmentarza  Komunalnego”  głosowało  7  radnych,  6  było  przeciwnych, 

1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania poprawka została 

przyjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem.

Za podjęciem uchwały z  wniesionymi poprawkami głosowało  8 radnych, 

2  było  przeciwnych,  4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego 

głosowania uchwała Nr XLI/438/13 została podjęta. 
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Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.

Ad. 6b

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  wieloletniej  prognozy 

finansowej Gminy Karlino na lata 2014 - 2025.

Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że projekt uchwały podejmowany będzie wraz z 

poprawkami przyjętymi przy uchwalaniu budżetu na 2014 rok.

Komisja Rewizyjna tak jak przy projekcie uchwały wnioskowała o przesunięcie 

środków  przeznaczonych  na  zadanie  Centrum  Nauki  i  Techniki  ENERGIA 

pozostałe  komisje  zaopiniowały  projekt  pozytywnie  z  przyjętymi  wcześniej 

zmianami.

Pani  Tamara  Korzeniowska  zwróciła  się  z  pytaniem  dotyczącym 

dofinansowania  w  kwocie  4 000 000,00zł  z  Województwa,  w  opisie  tej 

inwestycji  zapisano, że hala będzie miała stałe trybuny i  arenę o pojemności 

1 500  osób  to  jest  lista  indykatywna  na  którą  przyznano  dofinansowanie, 

natomiast w opisie inwestycji jest zapis, że arena może liczyć około 532 osoby, 

skąd ta różnica oraz co się mieści w kwocie 26 000 000,00zł, czy wyposażenie, 

czy dodatkowe inwestycje jakie mają być poczynione. 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi 

o trybuny 532 miejsca stałe znajdują się na widowni, natomiast 1 500 to jest 

zarówno  widownia  i  przy  imprezie  bokserskiej  wokół  ustawione  krzesła, 

wszystko zależy od rodzaju imprezy. Jeśli chodzi o kwestię 26 000 000,00zł to 

są kwoty brutto które wynikały z wcześniej wydanych pieniędzy i zapłaconych 

faktur  oraz  kosztorysów  inwestorskich  dostępnych  na  chwilę  składania 



wniosków. Po ostatnim przetargu kwota jest mniejsza, ale szczegółowe kwoty 

zostaną  przedstawione  po  przetargu  na  wyposażenie.  Dodał,  że  należy 

spodziewać się,  iż  zdarzą  się  roboty dodatkowe i  dopóki  inwestycja  nie  jest 

zakończona  nie  da  się  tego  dokładnie  określić  kwotowo.  Widać  już  bardzo 

wyraźny postęp jeśli chodzi o tempo prowadzonych robót. Podkreślił, że nie da 

gwarancji, że wykonawca zmieści się w terminie, ale jest to kwestia dwóch – 

trzech  miesięcy,  wówczas  będą  znane  wszystkie  kwoty  razem  z  robotami 

dodatkowymi.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie  w limitach 

wydatków  w  2013  roku  pozycja  wykup  budynków  od  Powiatu  łącznie 

z gruntami kwota 2 079 000,00zł,  natomiast  na 2014 rok jest  wpisana kwota 

500 000,00zł, a dalej nie ma  nic, co jest powodem, że w 2015 roku ta pozycja 

wypadła?

Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino wyjaśniła, że jest to WPF na 

2014  rok,  robiąc  budżet  na  2015  rok  ta  płatność  zostanie  zabezpieczona 

i umieszczona. Lata 2015, 2016 i 2017 to jest prognoza, budżet do realizacji jest 

na 2014 rok.       

Za podjęciem uchwały z  wniesionymi poprawkami głosowało  8 radnych, 

2  było  przeciwnych,  4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego 

głosowania uchwała Nr XLI/439/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.

Ad. 6c
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 

2014 rok.

Poszczególne Komisje wypracowały swoje plany w trakcie posiedzeń, dziś radni 

otrzymali pełne propozycje. 

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego głosowania  uchwała  Nr XLI/440/13 

została podjęta. 

Ad. 6d

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejsko–  Gminnego  Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino na 

rok 2014.

Pan  Piotr  Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  zgłosił  wniosek  formalny 

i  zaproponował  zmniejszenie  kwoty  na  wydatki  bezosobowe  wraz  z 

pochodnymi i jej pozostawienie na poziomie 2013 roku, a uzyskaną nadwyżkę 

kwocie 3 485,00zł która wystąpi według planu przeznaczyć na rezerwę.    

Wniosek został przyjęty w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Za podjęciem uchwały z poprawką głosowało 13 radnych,  nie było głosów 

przeciwnych,  1  wstrzymał  się  od  głosu.  W wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała Nr XLI/441/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski wstrzymał się od głosu.



Ad. 6e

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia preliminarza kosztów realizacji Miejsko – 

Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na lata  2013 –  2015,  rok 

2014.

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Uchwała Nr XLI/442/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 6f

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 

Komisja  Rewizyjna  zaopiniowała  projekt  uchwały  negatywnie,  pozostałe 

komisje Rady zaopiniowały projekt pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  7  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XLI/443/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 6g

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Karlino na lata 2013 – 2025. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt negatywnie, pozostałe komisje Rady 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
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Za  podjęciem  uchwały  głosowało  7  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XLI/444/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 6h

Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie   przyjęcia   Miejsko  – 

Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla Gminy Karlino na rok 2013.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XLI/445/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 6i

Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości  położonej 

na terenie miasta Karlino – obręb 0005, oznaczonej  w ewidencji gruntów jako 

działka nr 251/1 o pow. 0,0261 ha. 

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała 

Nr XLI/446/13 została podjęta. 



Ad. 6j

Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej 

na terenie gminy Karlino – obręb Zwartowo, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka nr 79 o pow. 0,2068 ha.     

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

Uchwała Nr XLI/447/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 6k

Projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na 

terenie Gminy Karlino.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie  powiedziała, że 

Wspólnoty  Mieszkaniowe  Nieruchomości  mają  problem,  kto  ma  wystawiać 

pojemniki na śmieci kiedy przyjeżdża samochód po odbiór odpadów. Wspólnoty 

z ulicy Szczecińskiej miały już spotkanie w Zarządzie Budynków Komunalnych 

w  trakcie  którego  poinformowano,  jakie  byłyby  to  kwoty  dla  pracowników, 

którzy mieliby się tym zajmować, ma nadzieję,  że uda się wypracować jakiś 

konsensus  i  nie  będą  to  kwoty  za  godzinę,  a  regulamin  który  dziś  zostanie 

zatwierdzony nie będzie niczym złym dla mieszkańców.  

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XLI/448/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 6l

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

W wyniku jawnego  i  jednomyślnego głosowania  uchwała  Nr XLI/449/13 

została podjęta. 

Ad. 6ł

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XLI/450/13  została 

podjęta. 

Ad. 6m

Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminy 

Karlino.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przypomniał, 

że  informował  radnych  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji,  że  będzie  tekst 

jednolity, ale według opinii radcy prawnego dokona się tego obwieszczeniem 



w terminie późniejszym.

Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Karlinie 

wyjaśnił, że w związku z tym, że było wiele już zmian do statutu, a zgodnie 

z  ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych zobowiązuje do publikacji tekstu 

jednolitego w Dzienniku Urzędowym Województwa w formie obwieszczenia. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  jakie  są  terminy,  czy  takie  zmiany  wprowadza  się  za  jednym 

zamachem, czy każdą się wprowadza oddzielnie?

Pan Aleksander Twarowski  odpowiedział, że ta zmiana będzie publikowana, 

a w późniejszym terminie po publikacji obwieszczenie tekstu jednolitego i też 

skieruje się do publikacji.   

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XLI/451/13 została podjęta. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  głosował  za  podjęciem.  Podziękował  także,  że 

zgłoszone przez niego propozycje udoskonalone przez Radce prawnego zostały 

uchwalone.   

Ad. 7

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z  pytaniem,  czy  została  zakończona  sprawa sądowa z  firmą WROBIS i  jest 

rozpatrzone  odwołanie  Gminy  Karlino?  Następnie  zapytała,  kto  jest 

pomysłodawcą  tego,  żeby  na  wszystkich  alejkach  na  cmentarzu  było 

oświetlenie,  tych  punktów  świetlnych  przewidzianych  w  projekcie  około 
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pięćdziesięciu, to jest zbyt wiele. Przypomniała, że miał zostać przedstawiony 

jeśli  się  zakończy  audyt  Unii  Europejskiej  na  projekcie  Zintegrowana 

Gospodarka  Wodno  -  Ściekowa.  Poinformowała  obecnych,  że  otrzymała 

informację,  iż  na  Zarządzie  RWiK-  u  poruszana  była  sprawa  inwestycji 

dwudziestomilionowej w oczyszczalni ścieków w Karlinie i strukturze wodno – 

ściekowej  w  związku  z  nowym  przedsiębiorcą,  który  planuje  rozpoczęcie 

inwestycji  w Strefie Ekonomicznej,  poprosiła  o informację czego to dotyczy, 

ponieważ w planie rozwoju przedstawionym przez RWiK takich kwot nie było. 

Następnie zwróciła się z pytaniem do Komendanta Komisariatu Policji, czy jest 

w planie zgłosić ulicę Bogusława X do zainstalowania tam monitoringu i czy 

było  wiele  zgłoszeń  od  mieszkańców  tej  ulicy  na  temat  kradzieży 

i kłusownictwa. 

Pan Leszek Gago opuścił salę obrad.

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

doszła  do  niego  informacja,  że  od  dłuższego  czasu  jest  kłopot  z  sołtysem 

z Lubiechowa, bo wyjechał i zwracało się kilku mieszkańców Lubiechowa, żeby 

te sprawę wyjaśnić. 

Pan Waldemar Grażyński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie 

zgłosił, że nie funkcjonuje punkt alarmowy na ulicy Wigury przy OSP,  również 

na tej ulicy prosi o uzupełnienie kostki brukowej oraz uzupełnienie w parku na 

ulicy  Koszalińskiej  na  przejściu  do  ulicy  Moniuszki  kilkunastu  płytek 

chodnikowych.

Pani  Barbara  Michałek  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosiła,  że 

z  powodu  uszkodzonych  rynien  na  budynku  Poczty  woda  w czasie  opadów 

zalewa  chodnik,  a  kiedy  jest  przymrozek  to  zamarza  i  jest  bardzo  ślisko. 



Poprosiła  także,  że usunięcia  pozostałości  po huraganie  na  ulicy  Dworcowej 

i gdyby można było wyjaśnić, kto powinien usunąć krzaki, które zachodzą na 

chodnik przy ulicy prowadzącej do dworca.  

Przewodniczący  Rady  Pan  Piotr  Gwóźdź  poprosił  Komendanta 

o wyjaśnienie w jaki sposób funkcjonuje Komisariat Policji w Karlinie, kiedy 

dzwoni  się  na  telefon  alarmowy,  jest  on  odbierany  w  Białogardzie.  Może 

powinna zostać zainstalowana tablica informacyjna jak funkcjonuje Komisariat 

i  co robić w przypadku kiedy jest  nieczynny, jaka jest  możliwość zgłoszenia 

interwencji. 

Pani Agnieszka Piskorek Radna Rady Miejskiej w Karlinie  zaproponowała 

zastanowienie  się  nad  celowością  oświetlenia  na  cmentarzu,  ponieważ  po 

zmierzchu nie wolno przebywać na cmentarzu i określa to regulamin.

Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie  przypomniała, że 

na poprzedniej  sesji  pytała o naprawę chodnika na Placu Jana Pawła II  przy 

byłym Komisariacie  Policji  i  zapytała,  czy  już  coś  wiadomo w tej  sprawie. 

Dodała,  że  wraca  również  do  ulicy  Spichrzowej  i  parkowanych  tam 

samochodów, wczoraj znów autobus nie mógł wyjechać, propozycja jest taka, że 

gdyby udało się rozwalić jeden z garaży można byłoby te samochody postawić 

w tamtym miejscu.

Ad. 8

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  odpowiedział,  że nie jest jeszcze 

zakończona sprawa z WROBIS-em, odpowiedź na pozew została złożona, teraz 

zostanie podjęta decyzja Sądu, ustalony termin rozprawy, ale trudno jest określić 

kiedy  sprawa  się  zakończy.  Stwierdził,  że  jeśli  chodzi  o  oświetlenie  na 
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cmentarzu, zostało ujęte w projekcie ponieważ kilka osób o to wnioskowało, ale 

jest to kwestia otwarta, czy zostanie zrobione. Nie ma jeszcze protokołu jeśli 

chodzi o audyt, a jeśli będzie o wnioskach radni zostaną poinformowani. Jeśli 

chodzi o RWiK nie powinno to być zaskoczeniem, ponieważ informacja na ten 

temat  była  przekazywana  o  ilości  wody  i  ścieków  które  nowa  firma  ma 

produkować.  Nie  ma  też  powodu,  aby  najpierw  zmieniać  plan  rozwoju, 

a dopiero potem podejmować decyzje w organach statutowych Spółki, kolejność 

jak  wynika  z  przepisów  prawa  jest  odwrotna.  Jest  taka  możliwość  przy  tej 

inwestycji, aby  w przyszłym roku kiedy nieruchomość będzie przetargowana, 

inwestor  przygotuje  wszystkie  niezbędne  dokumenty  do  tego,  aby  wiosną 

rozpocząć tę inwestycję, będzie zrobiono w terminie około roku, ponieważ musi 

uruchomić produkcję w 2015 roku, dlatego że stara się i ma już promesę na 

środki unijne z obecnego okresu. Szacunki tej inwestycji i na wodzie i ściekach, 

to jest około osiemnastu milionów złotych na dzień dzisiejszy, ponieważ ilość 

wody i ścieków z tej firmy może być większa niż w tej chwili jest produkowane 

na terenie Gminy. Można się starać o środki i do końca grudnia Spółka złoży 

wniosek do Wojewódzkiego Funduszu, który jest instytucją wdrażającą Program 

Operacyjny  Infrastruktura  i  Środowisko  o  dotację  jaką  można  otrzymać 

w  wysokości  85%.  Następnie  powiedział,  że  nie  wie  nić  o  kłopotach 

w Lubiechowie, ale byłoby znacznie szybciej, gdyby mieszkańcy zwracali się 

bezpośrednio  do  Burmistrza  i  w  każdej  chwili  mogą  to  zrobić  na  piśmie, 

wówczas zostanie zorganizowane zebranie sołeckie które może doprowadzić do 

zmiany sołtysa. Formalnego wniosku nie ma. 

Pan  Tomasz  Szulc  Druh  OSP w  Karlinie  na  pytanie  Pana  Grażyńskiego 

dotyczące  punktu  alarmowego  odpowiedział,  że  jest  oddany  na  gwarancję 

modem i punkt w najbliższych dniach znowu będzie działać.

Pan Waldemar Miśko jeśli chodzi o braki kostki w nawierzchni ulic oraz płyt 

chodnikowych  o  których  była  mowa  zostanie  to  sprawdzone  i  uzupełnione. 



Rynny przy Poczcie, droga obok to jest droga krajowa, ale zostanie zgłoszony 

wniosek w tej  sprawie.  Podobnie  wygląda  kwestia  porządków po huraganie, 

droga  jest  gminna,  ale  nie  wiadomo  na  jakim  terenie  rosną  krzaki, 

najprawdopodobniej  PKP,  również  i  w  tej  sprawie  zostanie  zgłoszona 

interwencja.  W sprawie  chodnika  przy  Placu  Jana  Pawła  II  został  wysłany 

wniosek,  ale  nie  ma  jeszcze  odpowiedzi.  Powiedział,  że  zostały  podjęte 

działania mające na celu zmianę organizacji ruchu na ulicy Spichrzowej, ale to 

trochę  trwa,  ponieważ  trzeba  zrobić  projekt  który  musi  być  uzgodniony 

z kilkoma instytucjami.   

Pan Marek Biełooki Komendant Komisariatu Policji w Karlinie wyjaśnił, że 

przy  obecnej  obsadzie  kadrowej  nie  ma  możliwości,  aby  Komisariat  miał 

całodobową  obsługę  Jeśli  chodzi  o  godziny  urzędowe,  tj.,  730  – 1600,  jest 

pewność,  że  w  tych  godzinach  petent  będzie  obsłużony.  W  godzinach 

popołudniowych  nie  ma  takiej  gwarancji,  ponieważ  policjanci  pełnią  służbę 

w terenie, ale są trzy telefony, do Komisariatu, który jest dostępny na stronie 

Urzędu oraz podstronie policyjnej, nadal funkcjonuje telefon 997 do dyżurnego 

Komendy Powiatowej w Białogardzie i trzeci alarmowy, który też już działa, 

czyli  112,  jest  to  telefon  który  odbiera  pośrednik  w  Szczecinie,  który 

niezwłocznie powiadamia dyżurnego właściwej jednostki Policji. Jest określony 

czas interwencji przez patrol Policji i jest to piętnaście minut, przy założeniu, że 

nie ma ważniejszych zgłoszeń.  Jeśli  chodzi  o ulicę  Bogusława X, im więcej 

kamer tym lepiej, ale należy do monitoringu podchodzić z pewną ostrożnością, 

ponieważ obejmuje on miejsca publiczne, nie może być to monitoring posesji 

prywatnych.  Jeśli  chodzi  o  zdarzenia  kryminalne  przy  tej  ulicy  są 

odnotowywane kradzieże z posesji prywatnych, ale ich nasilenie nie odbiega od 

kradzieży w innych punktach miasta, nie jest to w związku z tym jakiś priorytet 

jeśli chodzi o zainstalowanie monitoringu na tej ulicy. Są ważniejsze punkty na 

terenie miasta o których rozpoczęto instalowanie monitoringu, jest opracowany 
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plan  i  kamery  etapowo  będą  instalowane  z  zachowanie  prywatności 

mieszkańców,  będzie  to  dotyczyło  tylko  miejsc  publicznych.  Jeśli  chodzi 

o tabliczkę informacyjną z numerami, rozważy możliwość jej umieszczenia.

Pan  Bogdan  Piłkowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  jaka  jest  awaryjność 

monitoringu w Karlinie? 

Pan  Marek  Biełooki  odpowiedział,  że  nie  posiada  informacji  na  temat 

awaryjności  monitoringu,  z  takim  pytaniem  należy  zwrócić  się  do  Urzędu 

Miejskiego.

Pani  Alina  Janowicz  Sołtys  Sołectwa  Kozia  Góra  powiedziała,  że  warto 

byłoby  aby  była  informacja  na  drzwiach,  kiedy  przyjmuje  Komendant 

Komisariatu?   

Komendant Komisariatu Pan Biełooki odpowiedział, że jeśli ktoś przychodzi, 

wówczas sekretarka informuje jakie są godziny przyjęć Komendanta w sprawie 

skarg i wniosków i są to poniedziałki między godziną 1300 a 1700 .

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że mówił także o oświetleniu na cmentarzu, 

ale miał na myśli miejsce przed kaplicą i przy drodze. 

Ad. 9

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęła do Biura 

Rady dotycząca planu sprzedaży nieruchomości na rok 2014 oraz odpowiedź na 

zapytania zgłoszone przez Pana Piłkowskiego (załączono do protokołu).  



Ad. 10

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Piotr  Gwóźdź  złożył  z  okazji 

zbliżających  się  Świąt  Bożego Narodzenia  wszystkim radnym,  pracownikom 

Urzędu  i  jednostek  powiązanych,  wszystkim gościom i  tym którzy  oglądają 

obrady  życzenia  zdrowych,  wesołych,  pogodnych  świąt,  wielu  prezentów, 

radości, żeby klimat który te święta niosą utrzymywał się dłużej oraz spełnienia 

marzeń.  

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zaprosił wszystkich do uczestnictwa 

w najbliższą niedzielę w organizowanej wigilii dla mieszkańców na Placu Jana 

Pawła II, będzie również zorganizowany transport do miejscowości wiejskich, 

a następnie złożył życzenia wszystkiego najlepszego z okazji świąt i Nowego 

Roku

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1310 dokonał zamknięcia XLI  sesji 

Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn

Część  załączników  o  których  mowa  w  protokole  nie  jest  zamieszczona  na 

stronie  BIP  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie  ze  względu  na  obszerność. 

Z załącznikami można się zapoznać w Biurze Rady na zasadach określonych 

w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. 

z 2001 r. Nr 112, poz. 1198 z późn. zm.) oraz Statutu Gminy Karlino (Dz. Urz. 

Woj. Zachodniopomorskiego z 2009 r. Nr 59, poz. 1565, z późn. zm.).
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	Ad. 3 
	Ad. 4
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że są na sali obecne Mistrzynie Świata Paulina Jakubczyk i Elżbieta Wójcik oraz jeden z najlepszych trenerów Mistrzostw Świata Pan Tomasz Różański którym zostały wręczone nagrody. Poinformował, że także, w Klubie zapaśniczym są osiągnięcia, jeden         z zawodników zdobył brązowy medal Mistrzostw Polski. Następnie  przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 27 listopada do                   19 grudnia br. (informacja załączona do protokołu). Poinformował obecnych, że został uroczyście odebrany zbiornik retencyjny w Osówku, który zabezpiecza ogromne tereny przed zalewaniem, trzy miasta Białogard, Karlino i Kołobrzeg, a jego funkcjonowanie już jest widoczne w okresach wezbrań. Nie jest to jednak w wystarczającym stopniu zadowalająca w przypadku Karlina, dlatego jakiś czas temu wystąpiono do Wojewódzkiego Zarządu Melioracji o dodatkowe zabezpieczenie przeciwpowodziowe, chodzi głównie o rzekę Radew, która wpływa do Parsęty. Wszystko wskazuje na to, że budowane będą dwa zbiorniki retencyjne, jeden na starorzeczu Parsęty, czyli w okolicach cmentarza i progu wodnego o powierzchni około 20 ha, a drugi na Radwi powyżej mostu Kolejowego, pod wodą stałą powinno być około 40 ha, w przypadku wezbrań czy zagrożenia powodziowego będzie mogło być zalane około 200 ha, a ma to być finansowane z funduszy unijnych. Odbyły się dwa spotkania, jedno                      w Biurze Związku z władzami Stowarzyszenia Euroregionu Pomerania po stronie niemieckiej z Dyrektorem Biura tego Stowarzyszenia na temat Centrum Energii Odnawialnych po stronie niemieckiej i jedno miejsce po stronie polskiej finansowane z Interregu, Karlino zostało zgłoszone, aby Centrum Energii Odnawialnych stało się częścią większej całości. Reakcja Niemców po obejrzeniu prezentacji była pozytywna, a w najbliższym czasie odbędą się kolejne spotkania również z Marszałkiem i ze stroną niemiecką na ten temat, pracują nad tym także komisje sejmikowe Sejmiku Zachodniopomorskiego. Kolejne odbyte spotkanie w firmie General Electric, jest to firma branży energetycznej o zasięgu światowym, tego rodzaju firmy są zainteresowane bardzo mocno udziałem w tym przedsięwzięciu, czyli pokazywaniem swoich technologii i tego czym się zajmują, również w zakresie energii odnawialnych               i są zainteresowane udziałem w tym projekcie, są deklaracje współpracy                    w tworzeniu tego projektu, a później funkcjonowaniu. Podkreślił także opinie, że nie znaczy, iż jak jest małe miasto to nie można tego zrealizować, wręcz przeciwnie, może uda się to sprawniej przeprowadzić niż w dużych miastach. Pani Beata Stelmach, szef tej firmy stwierdziła cyt. ,,jestem przekonana, że przygotowanie tego typu Centrum Edukacyjno – Informacyjnego na Pomorzu,                          w bezpośrednim sąsiedztwie historycznego złoża ropy naftowej oraz nowoczesnych farm wiatrowych i stworzenie ośrodka propagującego wiedzę  na temat najnowocześniejszych technologii geologicznych, wydobywczych                        i energetycznych jest bardzo ważną i ciekawą inicjatywą. W skali kraju brak jest tak ambitnego projektu, który byłby nastawiony na szerzenie wiedzy na powyższe tematy i który mógłby służyć jako stała baza dla cyklicznych spotkań środowisk naukowych, opiniotwórczych, ale też młodzieży, czy organizacji konferencji, szkoleń, debat na temat poszukiwań surowców i technologii energetycznych, jak też ochrony środowiska. Gorąco popieram inicjatywę budowy Centrum Nauki i Techniki ENERGIA , jako General Electric jesteśmy gotowi służyć wsparciem merytorycznym w zakresie który odnosi się do specyfiki rynku i sektorów na których działa nasza firma. Służę także gotowością w propagowaniu Państwa inicjatywy w środowisku firm i instytucji związanych z tematyką Centrum”. Zauważył, że orkan „Ksawery” nie przeszkodził w uroczystym otwarciu świetlicy w Syrkowicach. 13 grudnia była kolejna rocznica wprowadzenia stanu wojennego, uroczystość została przygotowana przez Pana Daniela Wach Dyrektora Zespołu Szkół oraz Pana Zbigniewa Pawlika oraz młodzieży, obecna była Senator Anna Sztark, która brała aktywny udział w wydarzenia z 13 grudnia 1981 roku, była to ważna edukacyjnie dla młodzieży, bardzo dobrze przygotowana i przeprowadzona rocznica tych wydarzeń. Podkreślił bardzo ważną i potrzebną obecność Stowarzyszenia Integracji Społecznej ,,Droga”, to co robią osoby tam zatrudnione jest godne podziwu, uznania i wymagające wsparcia, które już otrzymują od Gminy i będą otrzymywać w dalszym ciągu. Jako Związek podpisana została umowa na dostawy komputerów do placówek publicznych                i co bardzo ważne komputery, drukarki, jakikolwiek inny sprzęt oraz dostęp do Internetu przez dwadzieścia siedem miesięcy jest za darmo, jest to w 100% finansowane z funduszy unijnych. Trzydzieści trzy rodziny, które spełniają kryterium dochodowe wynikające z ustawy o pomocy społecznej, 126 komputerów do szkół gminnych, bibliotek i świetlic zostanie w ciągu dwóch miesięcy zostanie przekazane. W dniu dzisiejszym o godzinie 15-tej zostanie podpisana umowa z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, przyjedzie Pan Marszałek Jakubowski, zostanie podpisana umowa na dostawę pojemników do selektywnej zbiórki odpadów 
	Ad. 5
	Pan Waldemar Grażyński Zastępca Przewodniczącego Komisji Mieszkaniowej, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok (załączono do protokołu). 
	Pani Grażyna Tomczyk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok (załączono do protokołu). 
	Pani Bożena Nadziejko Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok (załączono do protokołu). 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                 z pytaniem do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, że była przeprowadzona, być może nadal trwa kontrola Regionalnego Centrum Turystyki i Sportu                   w Karlinie, czy ukaże się jakiś protokół i czy jest przewidziana jakaś data?
	Pani Grażyna Tomczyk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odpowiedziała, że zakończenie zaplanowano na rok przyszły i w lutym zostanie przedstawiony protokół. 
	Ad. 6a
	Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Karlino na 2014 rok.
	Komisja Rewizyjna proponuje zmiany w ustaleniu wysokości dotacji na zabytki dla właściciela pałacu w Lubiechowie i przyznanie 20 000,00zł oraz dla właściciela Wyspy Biskupiej i przyznanie 10 000,00zł, Komisja Mieszkaniowa proponuje wykreślenie tych pozycji  i  przeznaczenie tych środków na remont jednej alejki na cmentarzu komunalnym w Karlinie, a Komisja Budżetu proponuje zmiany w wysokości dotacji na zabytki dla właściciela pałacu                      w Lubiechowie i przyznanie 20 000,00zł oraz dla właściciela Wyspy Biskupiej                i przyznanie 10 000,00zł, pozostałe środki w wysokości 70 000,00zł proponuje przeznaczyć na remont na cmentarzu komunalnym w Karlinie. 
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino przedstawiła zapisy                      w uchwale w sprawie uchwalenia budżetu na 2014 rok już po autopoprawce Burmistrza po uwzględnieniu podjętych uchwał podatkowych. Poinformowała również że jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej zarówno do projektu budżetu, jak też wieloletniej prognozy finansowej.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że budżet na 2014 rok jest dość trudny do realizacji jak jest również w innych gminach, są duże dysproporcje jeśli chodzi o oświatę, gmina otrzymuje niespełna siedem milionów subwencji, a wydawane jest ponad jedenaście milionów, mówiąc oświata myśli się nie tylko o szkołach, jest to również Zespół Szkół, Gimnazjum, przedszkole, żłobek, administrowanie tymi zasobami, dowożenie uczniów do szkół, Małe Przedszkola, itd. Jest to działanie świadome już na poziomie przedszkolnym, nie planuje się likwidacji żadnej szkoły. Podkreślił, że udało się nie podnieść podatków i nigdy nie twierdził, że przez Burmistrza, tylko przez Radę, która zawsze podejmuje najważniejsze decyzje w Gminie. Obniżona dla mieszkańców została cena za wodę i za ścieki, uchwała o karcie rodziny również spowoduje obniżkę kosztów bieżących, ale z drugiej strony udaje się dzięki środkom unijnym i zewnętrznym utrzymać bardzo wysoki poziom inwestycji, które poprawiają jakość życia, bo dwadzieścia milionów wydatków majątkowych w projekcie budżetu oznacza, że co trzecia złotówka przeznaczona jest na inwestycje. W gminach sąsiednich, przy podobnych kwotach dochodów i wydatków budżetu jest tylko dwa miliony wydatków majątkowych. Jeśli chodzi o wniosek Pani Korzeniowskiej przypomniał, że                 w kwocie 2 500 000,00zł to są głównie dotacje, nie środki z budżetu Gminy                 i tak jak wcześniej mówił umowa nie zostanie podpisana, do momentu do kiedy nie będzie promesy i przyrzeczenia tych pieniędzy, ale jeśli ta inwestycja zostanie przesunięta na rok następny, to Gmina zostanie odcięta od możliwości skorzystania z dofinansowania z Programu LEMUR, który będzie ogłoszony przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, w ramach którego trzysta milionów złotych przeznaczonych będzie na zaprojektowanie i wybudowanie budynków energooszczędnych, z czego trzydzieści milionów to dofinansowanie na dokumentację techniczną, a pozostała część na niskooprocentowane pożyczki, które mogą być w pewnej części umorzone.           
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie odnosząc się do wypowiedzi Pana Burmistrza mówiąc o fazie projektowej i z opisu inwestycji na 2012 rok z wykonania inwestycji zapisano, że w 2013 roku                   w budżecie Gminy zaplanowano wydatki na poczet prac projektowych                      w wysokości 3 000 000,00zł, które potrwają dwa lata, otrzymano promesę przekazania dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                                        i Gospodarki Wodnej, co się stało, że projekt nie został zrobiony oraz dlaczego zaplanowane środki na ten cel wzrosły jeszcze o 50%? Przyszły rok będzie rokiem wyborczym i jeśli ktoś inny zostanie wybrany na Burmistrza Karlina,             a umowa już zostanie podpisana, bo jest promesa na dofinansowanie                          i w konsekwencji będzie umowa, bez środków na realizację inwestycji, stąd propozycja przesunięcia terminu jej realizacji, do momentu wyjaśnienia sytuacji i wyboru Burmistrza.   
	Pan Waldemar Miśko powiedział, że nie burmistrz będzie podejmował tego typu decyzje, bez względu na to kto nim będzie, tylko Rada. Jest przedłużenie promesy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska do 30 października 2014 roku i nie ma tu żadnego ryzyka, umowa będzie mogła być podpisana dopiero, kiedy będą zagwarantowane środki na to przedsięwzięcie. Obecnie jest konstruowany Regionalny Program Operacyjny na lata 2014 – 2020 i trwają zabiegi, aby ten projekt znalazł się na liście projektów najważniejszych dla tego Województwa finansowany z Interregu i Regionalnego Programu Operacyjnego. W kontekście zainteresowanych firm w realizacji pomysłu, przesunięcie realizacji tego projektu, to jest wyraźny sygnał, że realizacji projektu nie będzie. 
	Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury odpowiedziała, że wielokrotnie odbywały się spotkania z opiekunami świetlic wiejskich i sołtysami, ale na dziś nie odpowie w jakim terminie, musiałaby sprawdzić, ale mogą to potwierdzić obecni na sesji sołtysi. Takie spotkania                  w tym roku odbywały się trzy razy i było pytanie, czy jest potrzeba zwiększenia godzin zajęć w świetlicach, zgłosiły się dwie opiekunki świetlic z Karścina                     i Lubiechowa, wpłynęły podania i świetlice będą o cztery godziny miały więcej zajęć w tygodniu. Dodała, że świetlice wiejskie nie są przeznaczone tylko na zajęcia dla dzieci, mają z nich korzystać mieszkańcy, odbywają się tam różne spotkania, zebrania, czy dyskoteki. Nie są przeznaczone tylko dla dzieci.   
	Pan Bogdan Piłkowski przypomniał, że proponował, aby chór Passionato organizował w świetlicach swoje zajęcia, aby Pan Tomasz Różański mógł pojechać z młodzieżą i pokazać mistrzów jak walczą i boksują. Występował                  z wieloma inicjatywami, aby ze świetlicy korzystały nie tylko dzieci.   
	Pani Beata Klepuszewska Radna Rady Miejskiej w Karlinie – Sołtys Sołectwa Gościnko stwierdziła, że w miejscowościach w których znajdują się świetlice one tętnią życiem i korzystają z nich nie tylko dzieci, ale także osoby dorosłe, są organizowane różnego rodzaju imprezy dla mieszkańców i spełniają one swoją funkcję, a jeśli ktoś uważa, że potrzeba jest zwiększenia liczby godzin, to zawsze może o tym porozmawiać i na pewno będą zwiększone,                  w Gościnku takiej potrzeby nie ma. Kiedy odbywają się spotkania okolicznościowe typu choinka, nie trzeba dzieci namawiać, a jeśli ktoś chciałby zorganizować jakieś spotkanie, świetlica zostanie otwarta.   
	Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że obecnie jest to etap kiedy świetlice należy budować, co rok oddawana jest jedna, w każdej jest wkład własny, każda wieś chciałaby ją mieć, chociaż czasami nie jest to ekonomicznie uzasadnione, mieszkańcy chcieliby mieć miejsce w którym mogą się spotkać, zrobić zebranie wiejskie. W kolejce są następne miejscowości które również chciałyby mieć swoją świetlicę i znając determinację Burmistrza                    i pracowników Urzędu należy wierzyć, że to się uda, wtedy nie mając już potrzeby wniesienia swojego wkładu będą pieniądze, by liczbę godzin można było zwiększyć, ale nie można robić czegoś na siłę i zmuszać do tego, aby przychodził na osiem godzin, jeśli w ocenie mieszkańców nie ma takiej potrzeby. Jeśli chór Passionato chciałby wystąpić, to by się zgłosił, gdyby wówczas nie został dopuszczony, można byłoby o tym dyskutować. Nie można również organizować walk bokserskich na sali która nie jest do tego przystosowana, nikt nie ustawi tam ringu, ponieważ w niejednej się nawet nie zmieści. Dziś wiadomo, że jest wiele wydatków, wszystko co zostanie chciałoby się przeznaczyć na inwestycję na cmentarzu w Karlinie i na tym należy się skupić. Jeśli będzie inicjatywa mieszkańców i sołtys zgłosi potrzebę zwiększenia liczby godzin otwarcia świetlicy, a Burmistrz stwierdzi, że nie ma na to środków, to trzeba będzie ich poszukać wspólnie w budżecie.    
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że nie ma sensu dalsze ciągnięcie dyskusji, ona do niczego nie doprowadzi i Gmina nadal będzie w ogonie za gminami ościennymi, gdzie mniej wydaje się pieniędzy na inwestycje, ale wydaje się dla ludzi, którzy mają pracę, etaty i z czego utrzymać rodziny.  
	Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie podkreślił, że nie zgadza się z tym, że Gmina Karlino ,,jest w ogonie”, to co się robi w tej Gminie, działanie Stowarzyszenia, realizacja od trzech lat projektu Wsparcia Dziennego, kiedy wyjaśnia się na czym to polega, z jaką liczbą ludzi w największych wsiach popegerowskich, jeśli się mówi o ilości lokali – świetlic, to inni samorządowcy, dyrektorzy innych placówek w całym Zachodniopomorskim pytają, jak to jest robione, skąd są pieniądze. Stwierdził, że uważa, iż Gmina Karlino jest liderem  i z tego by się cieszył i tym chwalił. 
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że docenia działalność Stowarzyszenia, ale to są tylko cztery świetlice, a w Gminie jest ich dużo więcej, ale jeśli nie ma takiej woli, to trudno.    
	Pan Piotr Gwóźdź podkreślił, że nie chodzi o brak dobrej woli, ale o fakt, że nikt nie wnioskował o zwiększenie liczby godzin. 
	Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo stwierdziła, że Zwartowo jest wioską niedużą, większość młodzieży wyjechała i przyjeżdża sezonowo, ale kiedy przyjechała młodzież piętnaście osób, jedna jako odpowiedzialna dostała klucz, po zakończonej imprezie sprawdzono jaki jest stan, a w dniu wczorajszym chociaż przyszło tylko dwoje dzieci, wspólnie zrobiono szopkę. Świetlica jest wykorzystywana, jeśli jest tylko taka potrzeba. W Gościnku został zorganizowany kurs robienia stroików świątecznych i uczestniczyli w tych zajęciach mieszkańcy Zwartowa, Garnków, Gościnka, chociaż było to rano. Świetlice otwierane są rano, wieczorem, czy w godzinach w jakich jest to wyznaczone. Planowane jest zorganizowanie Dnia Babci i Dziadka, może zabawę sylwestrową jeśli będą chętni.
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że bardzo dobrze, iż robi się coraz więcej na świetlicach, ale nie słyszał również, aby jacyś sołtysi występowali                           z wnioskiem o postawienie turbin, czy mikroturbin.
	Pani Żaneta Wandycz Sołtys Sołectwa Garnki stwierdziła, że ze wszystkimi sprawami sołtysom bliżej do Burmistrza i kierowników referatów niż do radnego i mieszkańcy wsi ze swoimi problemami zwracają się do osób odpowiedzialnych.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że była zdziwiona oglądając sesję białogardzką, kiedy niektórzy radni mówili                          o długu, że Burmistrz zadłuża w tak katastroficznym tempie Miasto Białogard             i tam zadłużenie wynosi 28%, a kiedy zaczęto chwalić Karlino że tak się bardzo dobrze rozwija, tyle się buduje, a w przypadku Gminy Karlino zadłużenie jest prawie 60% z wyłączeniami. W wydatkach dział 921, rozdział 92118, paragraf 6050, to kwota 2 500 000,00zł wycofać z inwestycji pn. Budowa Centrum Nauki i Techniki ENERGIA w Karlinie, a 100 000,00zł z budżetu Gminy przeznaczyć na cmentarz, a kwotę 2 400 000,00zł bądź nadwyżkę budżetową zmniejszenie dochodów. 
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino stwierdziła, że to zadanie na kwotę 2 500 000,00zł jest finansowane w następujący sposób: 100 000,00zł środków własnych i 2 400 000,00zł środków zewnętrznych. Przy tej zmianie wydatki inwestycyjne zostaną zmniejszone na 2 500 000,00zł, dochody zmniejszenie na 2 400 000,00zł środki z zewnątrz i zmniejszenie wydatków na 100 000,00zł jako środki własne i przeznaczenie ich na cmentarz. Dodała, że kwota 2 400 000,00zł to nie jest nadwyżka, oznacza to, że nie ma tych dochodów. 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady powiedział, że na posiedzeniach dyskutowano również o na temat środków z ,,AA” i jeśli chodzi o zmniejszenie kwoty na wydatki bezosobowe, należy taką poprawkę przyjąć także do budżetu. Następnie zaproponował pozostawienie kwoty na wydatki bezosobowe na poziomie 2013 roku, a uzyskaną nadwyżkę która wystąpi według planu przeznaczyć na rezerwę.    
	Pani Krystyna Granat wyjaśniła, że kwota wynagrodzeń na poziomie 2013 roku wraz z pochodnymi z tego tytułu to kwota 3 485,00zł i o taką kwotę zostaną zmniejszone wydatki i w tej wysokości zostanie utworzona rezerwa 
	Pan Waldemar Grażyński Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zaproponował przeniesienie po 50 000,00zł, czyli łącznie kwotę 100 000,00zł ze środków przeznaczonych na dotacje dla zadania ,,Remont Zabytkowego Pałacu w Lubiechowie” oraz ,,Remont Zabytkowego Zespołu Pałacowego Wyspa Biskupia” na zadanie inwestycyjne ,,Zagospodarowanie terenu Cmentarza Komunalnego” z przeznaczeniem na wykonanie alejek.
	Pan Piotr Gwóźdź także zgłosił propozycję poprawki i zaproponował przeznaczenie kwoty 20 000,00zł na dotację dla zadania ,,Remont Zabytkowego Pałacu w Lubiechowie” oraz 10 000,00zł na ,,Remont Zabytkowego Zespołu Pałacowego Wyspa Biskupia”, a nadwyżkę w wysokości 70 000,00zł przeznaczyć na zadanie inwestycyjne ,,Zagospodarowanie Cmentarza Komunalnego”. 
	Ponieważ nie zostały zgłoszone inne wnioski, Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź zaproponował głosowanie nad nimi według kolejności zgłoszeń. 
	Za przyjęciem poprawki zgłoszonej przez Panią Korzeniowską głosowało             6 radnych, 7 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania poprawka została odrzucona. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem.
	Poprawka zgłoszona przez Pana Gwóźdź w sprawie zmniejszenia wydatków bezosobowych w wydatkach z funduszu ,,AA” została przyjęta w wyniku jednomyślnego głosowania.
	Za przyjęciem poprawki zgłoszonej przez Pana Grażyńskiego w sprawie przesunięcia środków w kwocie 100 000,00zł przeznaczonych na ,,Remont Zabytkowego Pałacu w Lubiechowie” oraz ,,Remont Zabytkowego Zespołu Pałacowego Wyspa Biskupia” na zadanie inwestycyjne ,,Zagospodarowanie Cmentarza Komunalnego” głosowało 7 radnych, 6 było przeciwnych,                               1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania poprawka została przyjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem.
	Za podjęciem uchwały z wniesionymi poprawkami głosowało 8 radnych,                 2 było przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XLI/438/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.
	Ad. 6b
	Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Karlino na lata 2014 - 2025.
	Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że projekt uchwały podejmowany będzie wraz z poprawkami przyjętymi przy uchwalaniu budżetu na 2014 rok.
	Komisja Rewizyjna tak jak przy projekcie uchwały wnioskowała o przesunięcie środków przeznaczonych na zadanie Centrum Nauki i Techniki ENERGIA pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie z przyjętymi wcześniej zmianami.
	Pani Tamara Korzeniowska zwróciła się z pytaniem dotyczącym dofinansowania w kwocie 4 000 000,00zł z Województwa, w opisie tej inwestycji zapisano, że hala będzie miała stałe trybuny i arenę o pojemności 1 500 osób to jest lista indykatywna na którą przyznano dofinansowanie, natomiast w opisie inwestycji jest zapis, że arena może liczyć około 532 osoby, skąd ta różnica oraz co się mieści w kwocie 26 000 000,00zł, czy wyposażenie, czy dodatkowe inwestycje jakie mają być poczynione. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że jeśli chodzi                     o trybuny 532 miejsca stałe znajdują się na widowni, natomiast 1 500 to jest zarówno widownia i przy imprezie bokserskiej wokół ustawione krzesła, wszystko zależy od rodzaju imprezy. Jeśli chodzi o kwestię 26 000 000,00zł to są kwoty brutto które wynikały z wcześniej wydanych pieniędzy i zapłaconych faktur oraz kosztorysów inwestorskich dostępnych na chwilę składania wniosków. Po ostatnim przetargu kwota jest mniejsza, ale szczegółowe kwoty zostaną przedstawione po przetargu na wyposażenie. Dodał, że należy spodziewać się, iż zdarzą się roboty dodatkowe i dopóki inwestycja nie jest zakończona nie da się tego dokładnie określić kwotowo. Widać już bardzo wyraźny postęp jeśli chodzi o tempo prowadzonych robót. Podkreślił, że nie da gwarancji, że wykonawca zmieści się w terminie, ale jest to kwestia dwóch – trzech miesięcy, wówczas będą znane wszystkie kwoty razem z robotami dodatkowymi.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie w limitach wydatków w 2013 roku pozycja wykup budynków od Powiatu łącznie                             z gruntami kwota 2 079 000,00zł, natomiast na 2014 rok jest wpisana kwota 500 000,00zł, a dalej nie ma  nic, co jest powodem, że w 2015 roku ta pozycja wypadła?
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino wyjaśniła, że jest to WPF na 2014 rok, robiąc budżet na 2015 rok ta płatność zostanie zabezpieczona                       i umieszczona. Lata 2015, 2016 i 2017 to jest prognoza, budżet do realizacji jest na 2014 rok.       
	Za podjęciem uchwały z wniesionymi poprawkami głosowało 8 radnych,                 2 było przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XLI/439/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.
	Ad. 6c
	Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 2014 rok.
	Poszczególne Komisje wypracowały swoje plany w trakcie posiedzeń, dziś radni otrzymali pełne propozycje. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLI/440/13 została podjęta. 
	Ad. 6d
	Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko– Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino na rok 2014.
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny                               i zaproponował zmniejszenie kwoty na wydatki bezosobowe wraz z pochodnymi i jej pozostawienie na poziomie 2013 roku, a uzyskaną nadwyżkę kwocie 3 485,00zł która wystąpi według planu przeznaczyć na rezerwę.    
	Za podjęciem uchwały z poprawką głosowało 13 radnych,  nie było głosów  przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XLI/441/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski wstrzymał się od głosu.
	Ad. 6e
	Projekt uchwały w sprawie przyjęcia preliminarza kosztów realizacji Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2013 – 2015, rok 2014.
	Uchwała Nr XLI/442/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 6f
	Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 
	Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały negatywnie, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 1 radny był przeciwny,                     6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XLI/443/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 6g
	Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt negatywnie, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 1 radny był przeciwny,                     6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XLI/444/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 6h
	Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  przyjęcia  Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Karlino na rok 2013.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XLI/445/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 6i
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                   Nr XLI/446/13 została podjęta. 
	Ad. 6j
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	Uchwała Nr XLI/447/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 6k
	Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Karlino.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie  powiedziała, że Wspólnoty Mieszkaniowe Nieruchomości mają problem, kto ma wystawiać pojemniki na śmieci kiedy przyjeżdża samochód po odbiór odpadów. Wspólnoty z ulicy Szczecińskiej miały już spotkanie w Zarządzie Budynków Komunalnych w trakcie którego poinformowano, jakie byłyby to kwoty dla pracowników, którzy mieliby się tym zajmować, ma nadzieję, że uda się wypracować jakiś konsensus i nie będą to kwoty za godzinę, a regulamin który dziś zostanie zatwierdzony nie będzie niczym złym dla mieszkańców.  
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XLI/448/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 6l
	Projekt uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLI/449/13 została podjęta. 
	Ad. 6ł
	Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	W wyniku jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLI/450/13 została podjęta. 
	Ad. 6m
	Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Karlino.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały.
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przypomniał, że informował radnych na wspólnym posiedzeniu komisji, że będzie tekst jednolity, ale według opinii radcy prawnego dokona się tego obwieszczeniem             w terminie późniejszym.
	Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Karlinie wyjaśnił, że w związku z tym, że było wiele już zmian do statutu, a zgodnie                  z  ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych zobowiązuje do publikacji tekstu jednolitego w Dzienniku Urzędowym Województwa w formie obwieszczenia. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                       z pytaniem, jakie są terminy, czy takie zmiany wprowadza się za jednym zamachem, czy każdą się wprowadza oddzielnie?
	Pan Aleksander Twarowski odpowiedział, że ta zmiana będzie publikowana,             a w późniejszym terminie po publikacji obwieszczenie tekstu jednolitego i też skieruje się do publikacji.   
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XLI/451/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za podjęciem. Podziękował także, że zgłoszone przez niego propozycje udoskonalone przez Radce prawnego zostały uchwalone.   
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się  z pytaniem, czy została zakończona sprawa sądowa z firmą WROBIS i jest rozpatrzone odwołanie Gminy Karlino? Następnie zapytała, kto jest pomysłodawcą tego, żeby na wszystkich alejkach na cmentarzu było oświetlenie, tych punktów świetlnych przewidzianych w projekcie około pięćdziesięciu, to jest zbyt wiele. Przypomniała, że miał zostać przedstawiony jeśli się zakończy audyt Unii Europejskiej na projekcie Zintegrowana Gospodarka Wodno - Ściekowa. Poinformowała obecnych, że otrzymała informację, iż na Zarządzie RWiK- u poruszana była sprawa inwestycji dwudziestomilionowej w oczyszczalni ścieków w Karlinie i strukturze wodno – ściekowej w związku z nowym przedsiębiorcą, który planuje rozpoczęcie inwestycji w Strefie Ekonomicznej, poprosiła o informację czego to dotyczy, ponieważ w planie rozwoju przedstawionym przez RWiK takich kwot nie było. Następnie zwróciła się z pytaniem do Komendanta Komisariatu Policji, czy jest w planie zgłosić ulicę Bogusława X do zainstalowania tam monitoringu i czy było wiele zgłoszeń od mieszkańców tej ulicy na temat kradzieży                                                  i kłusownictwa. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że doszła do niego informacja, że od dłuższego czasu jest kłopot z sołtysem                    z Lubiechowa, bo wyjechał i zwracało się kilku mieszkańców Lubiechowa, żeby te sprawę wyjaśnić. 
	Pan Waldemar Miśko jeśli chodzi o braki kostki w nawierzchni ulic oraz płyt chodnikowych o których była mowa zostanie to sprawdzone i uzupełnione. Rynny przy Poczcie, droga obok to jest droga krajowa, ale zostanie zgłoszony wniosek w tej sprawie. Podobnie wygląda kwestia porządków po huraganie, droga jest gminna, ale nie wiadomo na jakim terenie rosną krzaki, najprawdopodobniej PKP, również i w tej sprawie zostanie zgłoszona interwencja. W sprawie chodnika przy Placu Jana Pawła II został wysłany wniosek, ale nie ma jeszcze odpowiedzi. Powiedział, że zostały podjęte działania mające na celu zmianę organizacji ruchu na ulicy Spichrzowej, ale to trochę trwa, ponieważ trzeba zrobić projekt który musi być uzgodniony                                z kilkoma instytucjami.   
	Ad. 9
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęła do Biura Rady dotycząca planu sprzedaży nieruchomości na rok 2014 oraz odpowiedź na zapytania zgłoszone przez Pana Piłkowskiego (załączono do protokołu).  
	Ad. 10
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Gwóźdź złożył z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia wszystkim radnym, pracownikom Urzędu i jednostek powiązanych, wszystkim gościom i tym którzy oglądają obrady życzenia zdrowych, wesołych, pogodnych świąt, wielu prezentów, radości, żeby klimat który te święta niosą utrzymywał się dłużej oraz spełnienia marzeń.  
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zaprosił wszystkich do uczestnictwa w najbliższą niedzielę w organizowanej wigilii dla mieszkańców na Placu Jana Pawła II, będzie również zorganizowany transport do miejscowości wiejskich,             a następnie złożył życzenia wszystkiego najlepszego z okazji świąt i Nowego Roku
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1310 dokonał zamknięcia XLI  sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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